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College van Burgemeester en Wethouders 

Postbus 511 

2003 PB Haarlem 

 

          

Betreft : Zienswijze en Bezwaar tegen Voorlopig Ontwerp Houtplein 2018    

Haarlem, 7 november 2018 

 

 

Geacht College, 

 

Hierbij maak ik bezwaar tegen en geef mijn zienswijze over het Voorlopig Ontwerp Houtplein 

2018.  

 

De doelstelling van de herinrichting, in overeenstemming met de Structuur Visie Openbare Ruimte 

2040 van de Gemeente Haarlem, was: 

 vergroten van de verkeersveiligheid; 

 eenheid maken van Dreef / Houtplein / Entree Grote Houtstraat; 

 overlast van verkeer verminderen. 

 

Ik constateer dat door de voorgestelde maatregelen: 

 de verkeersveiligheid wellicht iets verhoogd wordt, maar zeker niet veel; het lijkt er dan ook 

meer op dat het OV op nummer 1 stond i.p.v. veiligheid en verbetering van de omgeving bij 

het voorlopig ontwerp; 

 het enorme aantal bussen van R-Net gewoon door de Buitenrustlaan, Houtplein en 

Tempeliersstraat blijft gaan, terwijl die met name buiten de spits vrijwel leeg zijn; er zitten 

gemiddeld slechts 12,5 passagiers in lijn 346, die een capaciteit heeft van 86 zitplaatsen; in de 

356 zitten zelfs slechts 7,6 passagiers; dit is een groteske manier van milieuvervuiling en 

belastinggeld verspilling. Zie cijfers in de bijlage. Wanneer wordt de route Rustenburgerlaan, 

Houtplein en Tempeliersstraat overigens 30 km/uur gebied conform het Haarlems Verkeer en 

Vervoer Plan?  

 de onzinnigheid van de aanwezigheid van zoveel bussen op het Houtplein blijft voortduren. 

Actiegroep Bus-kruit vermeldt dat op het Houtplein slechts circa 3.000 passagiers instappen op 

1.186 bussen per werkdag; dat is gemiddeld 3 per bus. Volgens de eerder genoemde cijfers 

van de Gemeente betreft circa 1.000 hiervan de passagiers van totaal 490 R-Net bussen 

richting Amsterdam; dat is dus gemiddeld net aan 2 passagiers per bus. Geen aantal om te 

hechten aan deze plek voor de R-Net bussen. 

 de eenheid en werkelijke upgrading van de Entree niet realiseerbaar is, omdat er een groot 

busstation midden op het Houtplein gaat verrijzen 
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 De ondernemers op het Houtplein en de Wagenweg van uit de Zuidkant praktisch 

onbereikbaar worden; er moeten ingewikkelde lussen worden gemaakt; 

 Het Lorentzplein, naast het gevaarlijke sluipverkeer voor de Iordenstraat, ook nog nieuwe 

sluipverkeer voor de Wagenweg krijgt, omdat dit de enige mogelijkheid is om daar te komen. 

Ook het uiterst smalle Wijde Geldelozepad krijgt veel extra (vracht)verkeer te verwerken t.b.v. 

het bereiken van Houtplein en Wagenweg; 

 Stikstof- en geluidsnormen worden al overschreden, en dat blijft zo; 

 Er zullen meer in plaats van minder autokilometers gereden worden, omdat de bereikbaarheid 

verslechtert, maar mensen wel naar die plekken toe moeten en dus zullen gaan; 

 er verdwijnen parkeerplaatsen, terwijl er al te weinig plaatsen zijn. Te veel bewoners van 

Wagenweg en Houtplein parkeren op het Lorentzplein, waardoor dat overvol is. 

 

Er wordt bijna € 5 miljoen in dit plan geïnvesteerd zonder dat dit dus veel nut oplevert, terwijl er 

wel een aantal ernstige nadelen opduiken. In wiens belang is dit plan nog? In ieder geval niet van 

de Haarlemmers! 

 

Ik wijs u op de kritiek die Actieplatform Bus-kruit, Wijkraad Welgelegen, de 

Ondernemersvereniging Hout Wagen, bewoners Wijde Geldelozepad en bewoners Lorentzplein ook 

aan u hebben gestuurd; in essentie komt hun kritiek allemaal op hetzelfde neer. 

 

Rover en de Fietsersbond mogen tevreden zijn met de OV- en fietsvoorzieningen; maar ze hebben 

totaal niet gekeken naar de impact op de omgeving en het in stand houden van de grove 

misstanden en verspillingen in het openbaar vervoer. 

 

Terwijl er gewoon alternatieven beschikbaar zijn, die nota bene wel aansluiten op de Structuur 

Visie Openbare Ruimte 2040. 

Ik heb twee relevante citaten uit deze Visie overgenomen:  

 

1. “………..waarbij routes voor vrachtwagens en busverkeer worden geoptimaliseerd vanuit 

oogpunt van hinder voor de omgeving.” 

 

2. “Sprinters zouden op termijn vervangen moeten worden door inzet van lightrail met hogere 

frequenties, meer stations en een meer directe verbinding met de stedelijke centra in 

Amsterdam. Tegelijkertijd blijft de gemeente inzetten op HOV via de A9 naar de 

werkgelegenheidslocaties in de regio Amsterdam.” 

 

Het huidige plan helpt deze, op zich beste redelijke, Visie geen meter dichterbij komen: 

1. het optimaliseert niet de routes van het busverkeer; alleen de ellende van het busstation 

wordt verschoven naar een andere plek; wel worden de auto’s, inclusief bestemmingsverkeer, 

“weggepest” van het Houtplein e.o. 

2. het HOV concurreert op een enorme vervuilende, kostbare en overlast gevende manier met de 

treinen die er al rijden. Tijdens spitsuur is de trein/metro exact even snel als de bus van 

Haarlem NS naar Amsterdam VU-MC (40 minuten, de bus doet er vaak zelfs langer over dan 

volgens de dienstregeling….). Waarom dan al die bussen juist in de spits laten rijden?  

  



Pagina 3 van 6 

Dit plan bestendigt de huidige absurde situatie dat circa 700 volkomen overbodige kolossen van 

bussen (lijn 340, 346 en 356) dagelijks door woonstraten van Haarlem denderen en verhindert 

het aanleggen van een werkelijk mooie Zuidelijke entree naar de Grote Houtstraat. 

 

Daarom doe ik u, in navolging van de bovengenoemde partijen, de volgende, wat uitgebreidere, 

voorstellen aan de hand, die wel in overeenstemming zijn met de Structuur Visie 2040: 

1. Verminder direct het aantal R-Net bussen buiten de spits. Als ruim de helft wordt 

geschrapt (terug naar 15 minuten dienst) is de bezettingsgraad nog steeds onder de 30%! 

Spaart milieu, kosten en bevordert de verkeersveiligheid direct. 

2. Leg als eerste het Knooppunt Buitenrust, ten Oosten van de Buitenrustbruggen aan; de R-

Net Lijnen 340, 346 en 356 hoeven dan niet meer door de stad; en mogelijk de lijnen 50 en 

80 ook niet meer. Er is daar een zeer hoogfrequente overstap met Lijn 300 naar het station en 

ruimte voor fietsenstalling. Aan- en afvoer van passagiers naar andere plekken in de stad kan 

van daar door meer fijnmazige (elektrische) stadsbussen plaatsvinden. Een ruime 

fietsenstalling is daar goed mogelijk. 

3. De grootste fout in het OV van Haarlem is dat er zoveel volstrekt onnodige bussen naar 

Amsterdam Elandstraat, VU, Zuid en Arena gaan (lijnen 80, 346 en 356), terwijl er al een 

uitstekend treinnet ligt. Dat treinennet loopt alleen “dood” op Station Amsterdam CS, c.q. er 

moet altijd overgestapt worden. Dit kan zo veel beter! 

a. Bevorder dat minimaal 2 sprintertreinen per uur (of eventueel Intercity’s) rechtstreeks 

vanuit Haarlem (of Zandvoort) naar Amsterdam Arena rijden en liefst nog verder. Dat 

kan bijna direct geregeld worden. Dat maakt Lijn 356 praktisch overbodig in Haarlem. Het 

is absurd dat Alkmaar 4 rechtstreekse Intercity’s per uur naar Utrecht en verder heeft en 

Haarlem 0! Dat moet anders! 

b. Zorg dat NS/ProRail z.s.m. een aftakking bij Station Sloterdijk vanuit de richting Haarlem 

naar Station Lelylaan maakt (dit sluit prima aan op de bestaande bocht met fly-over vanuit 

Zaandam; er hoeven alleen wat wissels en een paar honderd meter rails bij gemaakt te 

worden), zodat er 4 x per uur een rechtstreekse trein van Haarlem naar Amsterdam 

VU-MC en Zuid (eventueel ook Arena) kan gaan (waarvan minimaal 2 intercity’s die dan 

ook rechtstreeks naar Utrecht en verder kunnen gaan). Dat scheelt heel erg veel onnodig 

auto- en busverkeer op de weg! Het ontlast het overvolle Amsterdam CS. En het reist ook 

veel comfortabeler, zodat meer mensen met het OV en vooral met de trein i.p.v. met de 

bus zullen gaan. Per direct kan gestimuleerd worden dat forenzen met de trein en de metro 

gaan. Dat maakt Lijn 346 praktisch overbodig in Haarlem. 

4. Op het Houtplein / Tempeliersstraat is dan nog slechts zeer beperkt busverkeer noodzakelijk. 

Dat opent volop mogelijkheden om de bussen op de Tempeliersstraat te laten. Bus 3 kan 

dan eventueel ook hier naar toe verhuizen. Er is geen kapitaalvernietiging van de nog niet zo 

lang geleden aangelegde betonplaten. Door het verdwijnen van veel bussen standplek, kunnen 

op de Tempeliersstraat en het Houtplein parkeerplekken worden ingericht ter ontlasting van 

het Lorentzplein. En door een geringe herinrichting en vooral door het aanplanten van heel erg 

veel bomen om de entree in Zuid (Dreef, Houtplein en Tempeliersstraat) werkelijk een totaal 

ander aanzien te geven. Dit zal vrijwel zeker ook heel veel minder dan € 5 miljoen kosten. 

5. Door Houtplein en Wagenweg fietsgebied met auto te gast te maken, blijven deze 

straten bereikbaar, terwijl ze toch niet meer als doorgaande route zullen worden gebruikt. 
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Verbied doorgaand verkeer (met 2 camera’s is dat heel gemakkelijk vast te stellen {boete bij 

passeren binnen 3 minuten; doen ze bij tankstations op de A4 ook}).  

6. Zorg dat auto’s op het kruispunt Wagenweg / Florapark in zuidelijke richting linksaf mogen 

richting Amsterdam, zodat ze Baan en Buitenrustlaan kunnen vermijden. 

 

Daarom maak ik ernstig bezwaar tegen de huidige plannen en vertrouw er op dat u 

bovengeschetste alternatief verder zult uitwerken om tot een daadwerkelijke verbetering van de 

Zuidelijke Entree van Haarlem te komen, en de onnodige milieuvervuiling en verspilling van 

belastinggeld z.s.m. een halt toeroept! 

 

Mochten er nog vragen zijn dan wil ik die uiteraard in een gesprek met genoegen beantwoorden.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

Jan G.M. van der Zanden 

 

Lorentzplein 30 

2012 HJ Haarlem 

Tel. 06-10-945120 

Tel. privé: 023-5321894 

 

Bijlagen:  

1. Overzicht aantal bussen per dag en aantal vervoerde passagiers binnen Haarlem 

2. Aanleg rechtstreekse treinverbinding Haarlem naar Amsterdam VU, Zuid en Arena 
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Bijlage 1: 

 

Overzicht aantal bussen per dag en aantal vervoerde passagiers binnen Haarlem

Aantal  instappers van NS Station tot grens Haarlem op werkdagen heen en terug, november 2016

Ritten (chip) Ritten (incl. 

papier) 

Gemiddeld per 

werkdag

Aantal bussen 

per dag

Gemiddeld 

passagiers per 

bus

Capaciteit

Lijn 

(M200) 1.404 1.544 70

(M300) 136.675 150.343 6.834 330 20,7
45 zit + 146 

staplaatsen

(M340) 47.589 52.348 2.379 247 9,6

(M346) 62.546 68.801 3.127 251 12,5 86

(M356) 36.250 39.875 1.813 238 7,6

Totaal alle haltes 284.464 312.911 14.223

Bron: Commissie Beheer, 12 oktober 2017, Gemeente Haarlem

Jaar: 2018 Lijn Bussen per werkdag  Houtplein/Tempeliersstraat

Lijn heen richting terug richting heen en terug

3 66 67 133

50 60 61 121

80 64 66 130

255 29 29 58

340 124 123 247

346 126 125 251

356 118 120 238

567 1 1 2

680 4 2 6

Totaal 592 594 1186

Niet Houtplein lijn

300 165 165 330 * telling excl. Nachtdienst

Bron: haltevertrekstaten Connexxion.nl  
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Bijlage 2: Aanleg rechtstreekse treinverbinding Haarlem naar Amsterdam 

VU, Zuid en Arena 

 

 


